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P r o t o k ó ł    Nr    XXIV/2020 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, odbytej 

dnia 27 sierpnia 2020 roku  

 

Zgodnie z art. 15zzx ustawy z dnia 02  marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i  zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywoływanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz.U. poz.374, z późn. zm.), 

sesja RM odbyła się w systemie zdalnego trybu obradowania w formie wideokonferencji. 

Do przeprowadzenia obrad wykorzystano nw. oprogramowanie: Microsoft Teams  

i Rada24.pl.   Obrady rozpoczęto o godz. 905, zakończono o godz. 0950 

 

Obrady prowadził Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta.  

Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta sprawdził obecność Radnych, 

poprzez odczytanie listy obecności.  

Stan radnych:   21  

Uczestniczyło w obradach: 21 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, otworzył obrady 

XXIV Sesji VIII kadencji Rady Miasta Ciechanów, stwierdzając kworum. Powitał Panią 

Iwonę Kowalczuk- Zastępcę Prezydenta Miasta, Panią Ewę Szeluga – Skarbnika, Panią 

Adriannę Saganek – Sekretarza Miasta i Radnych. 

 

Porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja o protokole z XXIII Sesji Rady Miasta. 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w okresie 

międzysesyjnym (forma pisemna). 

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku. -druk nr 1  

6. Projekty uchwał. 

1/ w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zachowania integralności Województwa 

Mazowieckiego- druk nr 2 

2/ w sprawie zmiany uchwały Nr 403/XXVIII/2017 Rady Miasta Ciechanów  

z dnia  23 lutego 2017 r. w sprawie określenia kryteriów przyjęć obowiązujących  
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w postępowaniu rekrutacyjnym i postępowaniu uzupełniającym do samorządowych 

przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Ciechanów, wraz  

z liczbą punktów  możliwą do uzyskania za poszczególne kryteria oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów- druk nr 3 

3/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 645/3 do 645/13)- 

druk nr 4 

4/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 1812/2)- druk nr 5  

5/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 141/6)-druk nr 6 

6/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 4301/30  

do 4302/14-druk nr 7  

7/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 940/17 do 940/20) 

- druk nr 8 

8/ w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa- druk nr 9 

9/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości 

stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w tej strefie oraz „Regulaminu 

Strefy Płatnego Parkowania” -  druk nr 10 

10/ w sprawie zmiany Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla miasta Ciechanów  na 2020 rok - druk nr 11 

11/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska z okazji 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej- 

druk nr 12 

12/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska z okazji 40-tej rocznicy Porozumień 

Sierpniowych oraz powstania Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego 

„Solidarność”- druk nr 13 

13/ w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na działanie dyrektor Szkoły Podstawowej 

nr 7 w Ciechanowie- druk nr 14 

 

7. Interpelacje (forma pisemna).  

8. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji jaka wpłynęła do Rady Miasta  

w okresie międzysesyjnym.   

9. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad. 
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Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów - złożył wniosek  

o wprowadzenie do porządku obrad projektu „Stanowiska Rady Miasta  Ciechanów  

w sprawie sytuacji obywateli i mieszkańców Białorusi.  

 

Pan Radny Jerzy Racki - złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości stawek 

opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w tej strefie oraz „Regulaminu Strefy 

Płatnego Parkowania” -  druk nr 10.  

Pan Radny umotywował wniosek, potrzebą przeprowadzenia szerokich konsultacji 

społecznych, np. poprzez Facebook lub stronę internetową UM. 

 

Pani Iwona Kowalczuk - Zastępca Prezydenta Miasta złożyła wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad, projektu uchwały, zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i szkół 

podstawowych prowadzonych na terenie Gminy Miejskiej Ciechanów przez inne niż 

Gmina Miejska Ciechanów osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów poddał pod 

głosowanie wnioski o zmianę porządku obrad w kolejności ich zgłaszania: 

 

W głosowaniach brało udział 21 Radnych. Głosowania wniosków:  Pana Krzysztofa 

Leszczyńskiego - Przewodniczącego Rady Miasta Ciechanów i Pani Iwona Kowalczuk - 

Zastępcy Prezydenta Miasta zostały przeprowadzone z wykorzystaniem 

oprogramowania  Rada24.pl. Wniosek Pana Radnego Rockiego został przegłosowany 

imiennie poprzez odczytanie listy przez Przewodniczącego RM i oddanie głosu przez 

każdego z radnych wyrażającego poparcie, przeciw lub wstrzymanie się od głosu.  

 

Wniosek Pana Krzysztofa Leszczyńskiego - Przewodniczącego Rady Miasta Ciechanów,   

21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się, został przejęty  

i został wprowadzony do porządku obrad jako druk nr 15; 

 

Wniosek Pana Radnego Jerzego Rockiego,  8 głosami za, 13 głosami przeciwnymi,  

bezgłosów wstrzymujących się nie został przyjęty; 
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Wniosek Pani Iwony Kowalczuk - Zastępcy Prezydenta Miasta,  21 głosami za,  

bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się, został przejęty i został 

wprowadzony do porządku obrad, jako druk nr 16; 

 

Listy głosowań stanowią załączniki do protokołu. 

 

Porządek obrad po przyjęciu wniosków wyglądał następująco: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

3. Informacja o protokole z XXIII Sesji Rady Miasta. 

 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w okresie 

międzysesyjnym (forma pisemna). 

 

 

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku. -druk nr 1  

 

6. Projekty uchwał. 

1/ w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zachowania integralności Województwa 

Mazowieckiego- druk nr 2 

2/ w sprawie zmiany uchwały Nr 403/XXVIII/2017 Rady Miasta Ciechanów  

z dnia  23 lutego 2017 r. w sprawie określenia kryteriów przyjęć obowiązujących  

w postępowaniu rekrutacyjnym i postępowaniu uzupełniającym do samorządowych 

przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Ciechanów, wraz  

z liczbą punktów  możliwą do uzyskania za poszczególne kryteria oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów- druk nr 3 

3/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 645/3 do 645/13) 

- druk nr 4 

4/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 1812/2)- druk nr 5  

5/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 141/6)-druk nr 6 
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6/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 4301/30  

do 4302/14-druk nr 7  

7/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 940/17 do 940/20) 

- druk nr 8 

8/ w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa- druk nr 9 

9/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości 

stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w tej strefie oraz „Regulaminu 

Strefy Płatnego Parkowania” -  druk nr 10 

10/ w sprawie zmiany Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla miasta Ciechanów  na 2020 rok - druk nr 11 

11/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska z okazji 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej- 

druk nr 12 

12/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska z okazji 40-tej rocznicy Porozumień 

Sierpniowych oraz powstania Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego 

„Solidarność”- druk nr 13 

13/ w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na działanie dyrektor Szkoły Podstawowej 

nr 7 w Ciechanowie- druk nr 14 

14/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska w sprawie sytuacji obywateli i mieszkańców 

Białorusi” - druk nr 15 

15/ w sprawie zmieniany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych i szkół podstawowych prowadzonych na 

terenie Gminy Miejskiej Ciechanów przez inne niż Gmina Miejska Ciechanów osoby 

prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystywania- druk nr 16 

 

7. Interpelacje (forma pisemna).  

 

8. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła do Rady Miasta  

w okresie międzysesyjnym.   

 

9. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Pkt. 3. Informacja o protokole z XXIII Sesji RM. 

Pan Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z protokołem z poprzedniej sesji,  który 

odzwierciedla przebieg obrad i zapytał o uwagi? 

Radni przyjęli protokół bez uwag. 

 

Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie pisemnej. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Pani Radna Joanna Kiszkurno  zapytała o lokalizację i przeznaczenie budynku  

do którego powstania zostaną wykorzystane zabytkowe elementy drewniane z rozebranego 

wcześniej budynku przy ul. Sienkiewicza? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Iwona Kowalczuk - Zastępca Prezydenta Miasta. 

Budynek zostanie zlokalizowany na skwerze przy ul. Sienkiewicza w pobliżu lokomotywy, 

zaścele zostaną mu nadane na etapie jego odtwarzania. 

 

Pkt 5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku. -druk nr 1. 

 

Przewodniczący stwierdził, że sprawozdanie było szeroko omawiane na posiedzeniu 

połączonych komisji RM.  

Pani Radna Joanna Kiszkurno  w swojej wypowiedzi poddała analizie sprawozdanie  

z wykonanie budżetu stwierdzając, że: 

„otrzymana informacja z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2020 r. informuje,  

iż dochody zostały wykonane w 51 % natomiast wydatki w 46 %. Był to trudny czas  

dla finansów. Z danych zawartych w sprawozdaniu widać, że miasto było sprawnie 

zarządzane. 

Czas pandemii, chaos i zmieniające się prawo poprzez wprowadzanie nowych ustaw 

wymagało od prezydenta świadomego i przemyślanego działania. Na trudną sytuację 

przedsiębiorców zareagowaliśmy podejmując na sesji majowej uchwałę zwalniającą  

z podatku od nieruchomości branże dotknięte pandemią. To było działanie bardzo potrzebne.  

Widać ubytek dochodów realizowany, przez jednostki oświaty, czyli szkoły przedszkola  

tj. najem czy opłaty rodziców, ale tu sprawnie prezydent zadziałał, korzystając z tarczy  

i zwolnienia w 50% z opłacania składek ZUS w marcu, kwietniu i maju, co pozwoli  
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na pokrycie ubytku dochodów. Martwi jednak inna pozycja dochodów tj. udziały w podatku z 

PIT. Ubytek 1,7 mln za I półrocze. Tu niestety samorządy nie mają wsparcia ze strony rządu.  

I tak naprawdę nie wiadomym jest, jaki będzie spływ w dalszych miesiącach. Czy tendencja 

nadal będzie spadkowa ? To zależy wszystko od tego, jak sprawnie i mądrze rząd będzie 

wspierał przedsiębiorczość. Jak poradzimy sobie z nadal panującą pandemią koronawirusa?  

Bardzo pozytywnym działaniem w tym trudnym okresie jest podjęcie decyzji  

o kontynuowaniu założonych w budżecie inwestycji miejskich. To pozwala firmom utrzymać 

miejsca pracy i napędza lokalną gospodarkę.  

Poziom wykonanych wydatków nie przekroczył 50%, co świadczy o prowadzeniu racjonalnej 

gospodarki wydatków bieżących. Z rozwiązanej rezerwy, na walkę z Covidem udało się 

wesprzeć ciechanowski szpital, na zakup środków ochrony osobistej dla personelu jak 

również na zakup maseczek dla naszych mieszkańców. Ten czas pozwolił również 

przygotować urząd na obsługę naszych mieszkańców w bezpieczny sposób, czy 

wprowadzenie pracy zdalnej i rotacji pracowników. Pozyskaliśmy również dofinansowanie na 

zakup laptopów do naszych szkół aby również dzieciom umożliwić zdalne nauczanie”.  

 

Pani Radna poinformowała, że jeżeli będą pojawiały się możliwości, w których Radni mogą 

uczestniczyć lub pomóc to chętnie udzielą wsparcia w inicjatywach, które będą z korzyścią 

dla naszych mieszkańców i naszego miasta. 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów w imieniu radnych 

poparł stanowisko Radnej Kiszkurno. 

 

Radni przyjęli sprawozdanie bez uwag. 

 

Pkt 6. Projekty uchwał. 

 

1/ w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zachowania integralności Województwa 

Mazowieckiego- druk nr 2 

Uchwała 15 głosami za, 6 głosami przeciwnymi i  bez głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 244/XXIV/2020. 

2/ w sprawie zmiany uchwały Nr 403/XXVIII/2017 Rady Miasta Ciechanów  

z dnia  23 lutego 2017 r. w sprawie określenia kryteriów przyjęć obowiązujących  
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w postępowaniu rekrutacyjnym i postępowaniu uzupełniającym do samorządowych 

przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Ciechanów, wraz  

z liczbą punktów  możliwą do uzyskania za poszczególne kryteria oraz określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów- druk nr 3 

 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 245/XXIV/2020. 

 

3/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 645/3 do 645/13)- 

druk nr 4 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 246/XXIV/2020. 

4/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 1812/2)- druk nr 5  

 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 247/XXIV/2020. 

 

5/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 141/6)-druk nr 6 

 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 248/XXIV/2020. 

 

6/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 4301/30  

do 4302/14-druk nr 7  

 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 249/XXIV/2020. 

 

7/ w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działki od nr 940/17 do 940/20) 

- druk nr 8 
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Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących  

się została podjęta i nosi nr 250/XXIV/2020. 

 

8/ w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa- druk nr 9 

 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących  

się została podjęta i nosi nr 251/XXIV/2020. 

 

9/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości 

stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w tej strefie oraz „Regulaminu 

Strefy Płatnego Parkowania” -  druk nr 10 

Pan Radny Andrzej Bayer zapytał o możliwości zainstalowania w parkometrach 

modułu do płatności kartą bankomatową lub telefonem komórkowym? 

Pan Radny Jerzy Rocki stwierdził, że rozwiązania w projekcie uchwały  

nie są korzystne dla mieszkańców (podwyżka opłat w niektórych punktach o 100%). 

Odniósł się także do kwestii zbyt niskiej opłaty (kary) za brak uiszczenia opłaty za 

parkowanie. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Iwona Kowalczuk - Zastępca Prezydenta Miasta. 

Zamontowanie w parkometrach modułu do opłat elektronicznych jest zbyt dużym 

obciążeniem dla budżetu miasta, ale jest udostępniona aplikacja mobilna do opłat  

za parkowanie.  

Od 12 lat stawki za parkowanie nie były podnoszone,  obowiązujące stawki należą  

do najniższych w kraju. Celem zmiany nie jest zwiększenie dochodów miasta z tego 

tytułu  a zwiększenia rotacji parkujących pojazdów.   

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów stwierdził,  

że wszystkie podwyżki opłat i podatków nie są popularne, ale zaproponowane stawki  

za parkowanie będą w dalszym ciągu należały do najniższych w kraju. 

 

Uchwała 12 głosami za, 6 głosami przeciwnymi i 3 głosami wstrzymującymi się 

została podjęta i nosi nr 252/XXIV/2020. 

 

10/ w sprawie zmiany Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla miasta Ciechanów  na 2020 rok - druk nr 11 
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Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 253/XXIV/2020. 

 

11/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska z okazji 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej- 

druk nr 12 

 

Radni przyjęli jednogłośnie stanowisko. 

 

12/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska z okazji 40-tej rocznicy Porozumień 

Sierpniowych oraz powstania Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego 

„Solidarność”- druk nr 13 

 

Radni przyjęli jednogłośnie stanowisko. 

 

13/ w sprawie rozpatrzenia anonimowej skargi na działanie dyrektor Szkoły Podstawowej 

nr 7 w Ciechanowie- druk nr 14 

 

Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 254/XXIV/2020. 

 

14/ Przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska w sprawie sytuacji obywateli i mieszkańców 

Białorusi” - druk nr 15 

 

Radni przyjęli jednogłośnie stanowisko. 

 

15/ w sprawie zmieniany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych i szkół podstawowych prowadzonych  

na terenie Gminy Miejskiej Ciechanów przez inne niż Gmina Miejska Ciechanów 

osoby prawne lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystywania- druk nr 16 
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Uchwała 21 głosami za, bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

została podjęta i nosi nr 255/XXIV/2020. 

 

Pkt.7. Interpelacje (forma pisemna). 

Podczas sesji radni zwrócili się z n/w wnioskami i zapytaniami: 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów poprosił  

o rozważenie zwiększenia częstotliwości kursowania autobusów komunikacji miejskiej w 

godzinach rozpoczęcia i zakończenia zajęć szkolnych(szczególnie w czasie pandemii). 

Pan Radny Stanisław Jankowski zapytał o możliwości dostosowania wejścia lub zmianę 

usytuowania elementów do ćwiczeń w parku aktywnej rekreacji przy ul Wincentego Witosa 

dla potrzeb niepełnosprawnych i przystosowanie boiska dla dzieci. 

Pan Radny Marek Rutkowski zapytał o etap starań miasta zmierzający do przejęcia  

od GDDiA  w zarząd ul. 11 Pułku Ułanów Legionowych. 

 

Pani Iwona Kowalczuk - Zastępca Prezydenta Miasta poinformowała, że odpowiedzi  

na wnioski i pytania zostaną udzielne drogą e mail.  

Pan Radny Jerzy Racki złożył interpelacje w sprawie zgłoszenia Gminy Miejskiej 

Ciechanów do udziału w konkursie :”Świat bez odpadów-recyklomat w twojej gminie”. 

Pkt.8. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła  

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Przewodniczący RM poinformował, iż wszelka korespondencja, która wpłynęła  

do Rady Miasta, została przekazana do radnych drogą elektroniczną. 

 

Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

       /-/Krzysztof Leszczyński 

 

Protokołował: 

Stefan Bonisławski 
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Sprawozdanie międzysesyjne 25.06. - 26.08.2020r. 

 

Zakończyła się modernizacja ulicy Gruduskiej 

Zmodernizowano ponad 890-metrowy odcinek ul. Gruduskiej od ronda do granic miasta. 

Jezdnię poszerzono do 7 metrów, ułożono na niej nawierzchnię z betonu asfaltowego  

o zwiększonej odporności na odkształcenia trwałe. Przebudowa drogi objęła stworzenie ciągu 

pieszo-rowerowego o długości 833 m i szerokości 2,5 m, wykonanego z kostki i oddzielonego 

od jezdni pasem zieleni. Przy ulicy ułożono blisko 870 m chodnika z kostki betonowej. 

Wykonano zjazdy na posesje i zjazdy na pola. Na jezdni wykonane zostało też oznakowanie 

pionowe i poziome zgodnie z nowym projektem stałej organizacji ruchu. Inwestycja objęła 

też wykonanie kanalizacji deszczowej. Na całym odcinku zniesiono bariery architektoniczne. 

Projekt zrealizowano we współpracy miasta i Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Miasto ze środków własnych zaprojektowało i wybudowało nowe oświetlenie uliczne. 

Stanowią je 24 słupy z lampami typu LED.  

 

Modernizacja ul. Granicznej i ul. Widnej – opracowana dokumentacja, pozyskane 

środki zewnętrzne, ogłoszony przetarg na wykonawstwo.  

Inwestycja obejmować będzie: przebudowę ul. Granicznej na odcinku od DK60 do ul. Widnej 

(modernizacja jezdni, budowa ronda, chodników, dwukierunkowej ścieżki rowerowej, zatok 

autobusowych), przebudowę ul. Widnej na odcinku od ul. Granicznej do ul. Przytorowej 

(modernizacja jezdni, budowa chodnika, kanalizacji deszczowej, oświetlenia ulicznego, 

przebudowa kolizji elektroenergetycznej, istniejących zjazdów, budowa miejsc postojowych 

przy szkole podstawowej). Z uwagi na bezpieczeństwo m.in. dzieci uczęszczających  

do pobliskiej szkoły oraz poprawę komunikacji ruchu samochodowego, rozszerzono zakres 

planowanych robót o budowę ronda na skrzyżowaniu ul. Granicznej i ul. Czarnieckiego. 

Miasto pozyskało na ten cel 4 mln zł od samorządu Województwa Mazowieckiego. 

Na podstawie opracowanej dokumentacji technicznej wszczęto procedurę przetargową mającą 

na celu wyłonienie wykonawcy robót budowlanych. Planowany termin rozpoczęcia robót 

budowlanych to IV kwartał 2020 r. Przewidywany termin zakończenia prac - listopad 2021 r. 

 

Nowa nawierzchnia odcinka ul. Kolbego 

Zakończył się pierwszy etap remontu ul. Kolbego. Nową nawierzchnię zyskał 200-metrowy 

odcinek od ul. Leśnej do ul. Szymanowskiego. Jezdnia została sfrezowana, uregulowane 

zostały studnie deszczowe i sanitarne oraz wpusty deszczowe, położono nowy asfalt.  
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O wykonanie remontu postulowali mieszkańcy (zadanie zostało umieszczone na liście zadań 

inwestycyjnych i remontowych na 2020 rok, opracowanych po spotkaniach osiedlowych). 

Prace na kolejnych odcinkach ul. Kolbego będą kontynuowane w miarę dostępności środków 

finansowych w budżecie miasta. 

       

Rozbudowa parkingu przy dworcu kolejowym 

Zadanie realizowane w formule ,,zaprojektuj i wybuduj” obejmuje opracowanie dokumentacji 

technicznej oraz wykonanie robót budowlanych polegających na zagospodarowaniu 

przestrzeni wokół dworca kolejowego przy ul. Sienkiewicza. Z uwagi na duże 

zapotrzebowanie na miejsca parkingowe, miasto przejęło od PKP działkę wzdłuż linii 

kolejowej, aby utworzyć tam blisko 100 miejsc parkingowych dla aut osobowych.  

Na niezagospodarowanym terenie o powierzchni ponad 3 tys. m2 zostanie wybudowany 

nowy parking, - utwardzony i wyłożony dwukolorową kostką betonową, na części terenu 

posadzona zostanie trawa. Poza miejscami do parkowania przewiduje się budowę drogi 

manewrowej.  

Na początku sierpnia została podpisana umowa z wykonawcą na realizację zadania. Obecnie 

uzgadniana jest koncepcja dla przedmiotowego zadania. Przewidywany termin zakończenia 

prac to koniec listopada br, jednakże może on zostać wydłużony z uwagi na długotrwałe 

procesy konsultacji z PKP. 

 

Budowa parkingu przy ul. Powstańców Wielkopolskich  

Zakończyła się budowa miejsc parkingowych przy ul. Powstańców Wielkopolskich w pobliżu 

budynku nr 13. Parking wykonany został z kostki brukowej, udostępniono 24 miejsca 

parkingowe, w tym jedno dla osób niepełnosprawnych, miejsca do składowania śniegu, 

miejsca na kosze na odpady oraz jezdnia manewrowa. Ułożona została kostka betonowa. 

Naprawiono asfaltową drogę manewrową. Teren przylegający do parkingu obsiany został 

trawą. Zadanie było wybrane przez mieszkańców osiedla „Powstańców Wielkopolskich”  

w ramach Budżetu Obywatelskiego.  

 

Budowa miejsc parkingowych na ul. Hallera za budynkiem wielorodzinnym przy  

ul. 17 Stycznia 29  

Zadanie wyłonione w ramach Budżetu Obywatelskiego, zrealizowane w formule ,,zaprojektuj 

i wybuduj”.  W ramach realizacji inwestycji wybudowano 13 miejsc postojowych  

(w tym 1 dla niepełnosprawnych) oraz drogę manewrową o pow. ok. 260 m2 z kostki 
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brukowej. Zamontowane zostały dwa kosze na odpady oraz zagospodarowano teren przyległy 

poprzez wykonanie nasadzeń żywopłotu.  

 

Wyremontowana zatoka parkingowa przy ul. Gwardii Ludowej WRN 

Zakończyły się prace związane z remontem nawierzchni zatoki parkingowej, znajdującej  

się w pobliżu pawilonów handlowych przy ul. Gwardii Ludowej WRN. W miejsce 

zniszczonej nawierzchni asfaltowej ułożono brukową kostkę. O remont zatoki zabiegali 

mieszkańcy. 

 

Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej przebudowy ulicy Skłodowskiej, 

ul. Nizinnej i  ul. Zagrodowej  

W ramach realizacji zadania została opracowana dokumentacja techniczna przebudowy trzech 

ulic. Projekt przewiduje budowę jezdni, chodników i kanalizacji deszczowej oraz przebudowę 

istniejącej infrastruktury kolidującej z zaprojektowanym układem drogowym. W lipcu  

br. miasto uzyskało decyzję o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej. 

 

Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na budowę sygnalizacji świetlnej 

na skrzyżowaniu ul. Mleczarskiej i ul. Mazowieckiej  

W ramach realizacji zadania została opracowana dokumentacja projektowa na budowę 

sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic Mleczarskiej i Mazowieckiej w Ciechanowie 

w obszarze skrzyżowania z SOFIDEL Poland Sp. z o. o.  Miasto uzyskało skuteczne 

zgłoszenie robót. Dokumentacja posłuży do wybudowania sygnalizacji w celu poprawy 

komunikacji i bezpieczeństwa użytkowników ruchu drogowego na skrzyżowaniu  

ww. ulic. Sygnalizacja będzie budowana w porozumieniu z SOFIDEL Poland Sp. z o.o. 

Trwają uzgodnienia dotyczące dalszych etapów wykonania przedsięwzięcia. 

 

Opracowanie dokumentacji przebudowy dróg gminnych - ul. Dygasińskiego,  

ul. Bartołda,  ul. Andersena i ul. Opinogórska  

Zadanie obejmuje opracowanie dokumentacji technicznej przebudowy  

ulic Dygasińskiego, Bartołda, Andersena i Opinogórskiej w zakresie zezwalającym  

na rozpoczęcie robót budowlanych. Jest w trakcie realizacji. Dla ulicy Opinogórskiej 

wydana została już decyzja zezwalająca na realizację inwestycji drogowej. 

Przewidywany termin uzyskania pozostałych pozwoleń na budowę to listopad br. 
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Remonty cząstkowe nawierzchni i chodników i zmiany organizacji ruchu 

Wykonano remonty cząstkowe nawierzchni chodników w ulicach: Batalionów Chłopskich  

na wysokości przejścia dla pieszych oraz Gwardii Ludowej WRN przy zjeździe  

do przedszkola i budynku nr 6.  

Przy ul. Przyleśnej wykonane zostały remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych.  

Przy przystanku autobusowym przy ul. M.M. Kolbe za skrzyżowaniem z ul. Monte Cassino 

wykonano utwardzenie pobocza. Na ul. Kolbe wprowadzono również zmianę organizacji 

ruchu zgodnie zatwierdzonymi projektami oznakowań skrzyżowań równorzędnych  

i wprowadzenie strefy ograniczonej prędkości do 30km/h. Na osiedlu „Płońska” w lipcu 

zakończono prace remontowe na fragmencie ul. Rzeczkowskiej i na ul. Św. Krzysztofa.  

Na osiedlu ustawione zostały znaki drogowe A5 (skrzyżowanie równorzędne),  

które ma na celu poprawę bezpieczeństwa i ograniczenie prędkości pojazdów. 

Na rondzie Meudon między ul. Waryńskiego a ul. Gostkowską trwa remont odcinka 

chodnika. Trwa także remont nawierzchni bitumicznej na skrzyżowaniu ulicy Śmiecińskiej  

i ulicy Towarowej. Zakres prac obejmuje sfrezowanie istniejącej nawierzchni i ułożenie 

nawierzchni z mieszanek mineralno-bitumicznych.   

Realizowane są prace w ul. Św. Franciszka (droga jest remontowana na odcinku od istniejącej 

nawierzchni z destruktu do ul. Rzeczkowskiej. Zostanie wykorytowana i wyprofilowana.  

Na podbudowie z tłucznia betonowego położony i uwałowany zostanie tłuczeń kamienny). 

Prace trwają też na ul. Św. Krzysztofa  na odcinku od istniejącej nawierzchni utwardzonej 

emulsją i grysami w kierunku wschodnim (ok. 100 m). Droga zostanie wykorytowana  

i wyprofilowana oraz wykonana zostanie nawierzchnia z tłucznia betonowego.  

Na ul. Św. Antoniego na odcinku od ul. Św. Krzysztofa w kierunku południowym ok. 50 m. 

droga będzie wykorytowana i wyprofilowana. Wykonana zostanie nawierzchnia z tłucznia 

betonowego. O wykonanie robót w tej części miasta wnioskowali mieszkańcy zabudowy 

wielorodzinnej i jednorodzinnej podczas tegorocznych spotkań osiedlowych z prezydentem. 

Zadania znalazły się na liście zadań remontowych i inwestycyjnych przeznaczonych  

do realizacji w bieżącym roku. 

 

Montaż progów zwalniających  

Na ul. Bony na odcinkach od ul. Zielonej do ul. Zbyszka i Danusi oraz od ul. Zbyszka  

i Danusi do ronda Meudon zamontowane zostały dwa progi zwalniające. Jeden próg 

zwalniający zamontowany został także na wysokości budynku nr 9 na ul. Waryńskiego. 
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Wprowadzono też ograniczenie prędkości. Zadanie zrealizowane zostało na wniosek 

mieszkańców i zarządu osiedla „Podzamcze”. Próg zwalniający został także zamontowany  

na ul. Augustiańskiej w pobliżu klasztorka. 

 

Rewitalizacja młyna przy ul. Nadrzecznej  

W lipcu rozpoczęto prace projektowe. Przeprowadzona została inwentaryzacja budynku.  

Z uwagi na fakt, że jego stan techniczny groził katastrofa budowlaną wykonano wzmocnienie 

konstrukcji budynku poprzez podstemplowanie istniejących stropów drewnianych  

w poziomie parteru oraz 1 piętra z wykorzystaniem stempli systemowych. W sierpniu 

opracowano wstępną koncepcję zagospodarowania terenu oraz układu funkcjonalnego 

istniejącego i projektowanego budynku. Obecnie trwają prace projektowe polegające  

na weryfikacji oraz uszczegóławianiu przekazanego opracowania o kolejne elementy. 

 

Rewitalizacja budynku przy ul. Fabrycznej 2 

Dokonano wyboru Wykonawcy w dniu 19 czerwca, a umowę podpisano 7 lipca. Termin 

realizacji umowy 15 grudnia 2020 r. Obecnie trwają konsultacje przedstawionej  

przez wykonawcę koncepcji przebudowy budynku. 

 

Drewniany budynek mieszkalny – konserwacja zabytkowych elementów drewnianych –

Zadanie ma na celu przeprowadzenie kompleksowej konserwacji elementów drewnianych 

pochodzących z demontażu zabytkowego budynku drewnianego zlokalizowanego dawniej 

przy ul. Sienkiewicza 73 C. Gmina pozyskała na ten cel dotację celową w kwocie 80 tys. zł.  

od Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków., z przeznaczeniem na prace 

konserwatorskie, restauratorskie, projektowe i roboty budowlane prowadzone przy zabytkach  

Podpisana została umowa z Wykonawcą na realizację zamówienia. Zachowane elementy 

poddane konserwacji, posłużą do ponownego wbudowania w celu odtworzenia całego 

budynku, zgodnie z opracowaną dokumentacja techniczną. Przewidywany termin 

zakończenia prac to październik br. 

 

Działki na sprzedaż 

Miasto oferuje zakup działek pod zabudowę jednorodzinną oraz jednorodzinną w połączeniu  

z działalnością usługową nieuciążliwą. W ramach akcji „Wybuduj się w Ciechanowie”  

do kupienia będą grunty o powierzchni od 0,0695 ha do 0,2324 ha położone w różnych 

częściach miasta. Przetarg nieograniczony zaplanowano na 22 września br. 
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Park miejski przy ul. Augustiańskiej 

Miasto pozyskało dofinansowanie na urządzenie terenu zielonego przez wykonanie nasadzeń 

roślinności w kwocie 200 tys. zł od Sejmiku Województwa Mazowieckiego  

Zadanie jest realizowane w formule ,,zaprojektuj i wybuduj”. W celu kompleksowej 

realizacji, zadanie podzielono na dwa etapy, tj. etap I – obejmujący wykonanie robót 

budowalnych związanych z budową min. ciągów komunikacyjnych, miejsc postojowych, 

oświetlenia oraz etap II dotyczący prac związanych z wykonaniem zieleni. 

W lipcu została podpisana umowa z wykonawcą na realizację przedsięwzięcia w zakresie 

wykonania prac przygotowawczych i robót budowlanych. Zamówienie obejmuje  

w szczególności: opracowanie dokumentacji technicznej i uzyskanie pozwolenia na budowę, 

budowę ciągów komunikacyjnych/ alei parkowych, budowę oświetlenia elektrycznego  

i solarnego typu LED, budowę drogi publicznej klasy dojazdowej, budowę miejsc 

postojowych - 47 szt., montaż malej architektury: ławki, kosze na śmieci, stojaki na rowery, 

pergole, tablice z regulaminem. 

W sierpniu podpisano umowę na zadanie pn. „Rozwój zieleni miejskiej - Park miejski  

przy ulicy Augustiańskiej - II etap". W ramach zadania wykonane zostaną nasadzenia drzew, 

krzewów i bylin, trawniki oraz system automatycznego nawodnienia. Wykonawcą  

jest Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Ciechanowie. Wartość robót  

to 719.318,87 zł. Termin wykonania 16 października 2020 r.  

 

Rozbudowa placu zabaw o boisko wielofunkcyjne na Bielinie 

Zadanie obejmuje dokonanie zakupu nieruchomości gruntowej oraz dostawę i montaż 

osprzętowania niezbędnego do utworzenia boiska wielofunkcyjnego. W skład wyposażenia 

wchodzić będą: bramki piłkarskie, zestaw do koszykówki (2 szt.), zestaw do siatkówki  

i piłkochwyty. Na terenie boiska przewiduje się nawierzchnię trawiastą.  

W celu realizacji zadania w pierwszej kolejności dokonano podziału nieruchomości.  

w sierpniu zawarto umowę sprzedaży działki nr ew. 90-340/9 w formie aktu notarialnego. 

 

Bezpieczny plac zabaw na ul. Wesołej 

Na placu zabaw przy ul. Wesołej ułożono nową, bezpieczną nawierzchnię z poliuretanowego 

kauczuku. To kolejny zmodernizowany na wniosek mieszkańców teren rekreacji  

dla najmłodszych mieszkańców miasta. Projekt zrealizowano w ramach Ciechanowskiego 

Budżetu Obywatelskiego na 2020 r. 
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Urządzenia integracyjne na ciechanowskich osiedlach służące rekreacji także osobom  

z niepełnosprawnościami 

Na 11 osiedlach rozbudowano istniejące place zabaw poprzez montaż nowych urządzeń 

zabawowych służących integracji dzieci tj.: huśtawek dla osób niepełnosprawnych – 2 szt., 

bujaków - 8 szt., karuzeli – 2 szt., piaskownic dwupoziomowych – 11 szt. oraz tablic  

z regulaminem. Na dwóch placach zabaw zamontowano dodatkowo ogrodzenie panelowe  

o łącznej dł. ok. 50 mb.  

 

Rewitalizacja i zagospodarowanie terenu rekreacyjnego zbiornika wodnego - kąpielisko 

Krubin – III etap      

Inwestycja stanowi kontynuację działań modernizacji kąpieliska. Zadanie zostało podzielone 

na etapy. Zakończyły się prace związane z dostawą i montażem elementów małej architektury 

(ławki, kosze na śmieci). Na terenie rekreacyjnym przy kąpielisku dla dzieci i plażowiczów 

udostępniono kolejne urządzenie zabawowe. Ustawiony został kontener sanitarny, do którego 

wykonano przyłącze wodociągowe, zamontowano bezodpływowy osadnik ścieków  

z przykanalikiem kanalizacji sanitarnej (szambo żelbetowe wodoszczelne z kominkiem  

i włazem).  

1 lipca podpisano z wykonawcą umowę na budowę oświetlenia i monitoringu terenu 

kąpieliska miejskiego.. Inwestycja zakłada montaż dwóch kamer szybkoobrotowych  

oraz budowę 5 słupów oświetleniowych. Przewidywany termin zakończenia prac  

to grudzień br. 

Trwa procedura wyłonienia wykonawcy montażu dwóch pomostów dla wędkarzy.  

 

Kolejne kamery miejskiego monitoringu 

Przy fontannie na ul. Warszawskiej zamontowano 2 kamery miejskiego monitoringu: 

stałopozycyjną oraz szybkoobrotową. Mają zapewnić poprawę komfortu i bezpieczeństwa 

mieszkańców oraz zapobiegać aktom wandalizmu. Celem jest również troska  

o bezpieczeństwo osób przebywających w obrębie wodotrysku.  

 

 

Podpisanie umowy na modernizację natrysków na krytej pływalni MOSiR  

17 sierpnia miasto podpisało umowę na dofinansowanie remontu pryszniców na miejskiej 

krytej pływalni przy ul. Kraszewskiego. Miasto pozyskało 90 tys. zł. z budżetu Województwa 
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Mazowieckiego w ramach „Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej 

MAZOWSZE 2020”. Wkrótce ogłoszony zostanie przetarg na realizację zadania. Natryski  

na basenie nie były remontowane od 20 lat, przechodziły jedynie bieżącą konserwację. 

Planowany remont będzie realizowany etapowo. Pierwszy etap będzie obejmował  

m.in.: wymianę instalacji wodnej natrysków, wymianę płytek z zastosowaniem izolacji, 

wymianę tynków i posadzek, montaż nowych urządzeń sanitarnych oraz nowych paneli 

natryskowych. 

 

Podpisanie umowy dotacji na usuwanie azbestu  

Gmina Miejska Ciechanów pozyskała z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie dofinasowanie w formie dotacji w wysokości 28 156,80 

zł na „Demontaż, usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu 

miasta Ciechanowa w 2020 r.” 30 czerwca 2020 r. podpisano umowę na dofinansowanie 

realizacji ww. zadania. Wykonawcą prac, wyłonionym w trybie zapytania ofertowego,  

jest firma Eco - Pol Sp. z o. o. z siedzibą w Pruszczu (86-120) przy ul. Dworcowej 9.  

Spółka ta jest właścicielem składowiska odpadów w Małociechowie, na którym zostaną 

zdeponowane wyroby azbestowe. Celem realizacji przedsięwzięcia jest unieszkodliwianie 

oraz zabezpieczenie azbestu i wyrobów zawierających azbest poprzez realizację zadań 

wynikających z „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu miasta 

Ciechanowa na lata 2016-2032”. Zakończenie realizacji zadania planowane  

jest do 19 października 2020 r. 

 

Promocja „Ciechanowskiej Kranówki” i walka z plastikiem  

W mieście rozpoczęły się działania proekologiczne, które mają na celu promocję 

„Ciechanowskiej Kranówki” oraz ograniczenie użytkowania materiałów z tworzyw 

sztucznych. Od września w szkołach podstawowych udostępnione będą specjalne 

urządzenia do dystrybucji wody, a uczniowie otrzymają butelki wielokrotnego użytku. 

Nowe rozwiązania wdrożone zostały już w ratuszu. Także jednostki podległe miastu 

będą sukcesywnie wprowadzały podobne rozwiązania. W okresie wakacyjnym ZWiK 

udostępniał mieszkańcom wodę z miejskiego saturatora, w przebadanych przez Sanepid 

punktach (na miejskich kąpieliskach i w centrum miasta). 

Pierwsza miejska ładowarka do aut elektrycznych 

Do bezpłatnego użytku oddana została ładowarka do samochodów elektrycznych, 

zainstalowana przy ul. Zamkowej. Projekt jest realizowany dzięki środkom finansowym 
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pozyskanym przez miasto z UE. Korzystanie z ładowarki jest bezpłatne, a opłaty  

za ładowanie pojazdów nie będą pobierane w okresie co najmniej 5 najbliższych lat.  

 

Konsultacje społeczne Strategii Rozwoju Elektromobilności 

W mieście przeprowadzono konsultacje społeczne projektu dokumentu „Strategia Rozwoju 

Elektromobilności dla miasta Ciechanów na lata 2020-2035”. Do konsultacji miasto zaprosiło 

mieszkańców oraz wszelkie instytucje i organizacje. Celem przygotowanego dokumentu jest 

wsparcie rozwoju szeroko pojętej polityki elektromobilności oraz zrównoważonego rozwoju 

transportu i mobilności Ciechanowa. Strategia ma być też istotnym wsparciem w pozyskaniu 

zewnętrznych środków pomocowych w ramach funduszy NFOŚiGW oraz Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego w kolejnym okresie programowania. 

 

Wymiana i konserwacja ławek w mieście 

Od połowy sierpnia trwa wymiana ławek na terenie miasta. Stare, betonowe ławki  

są zastępowane komfortowymi ławkami z oparciem, ustawionymi na stabilnych, żeliwnych 

nogach. Wymieniono ławki na skwerze TON-u, trwa wymiana i montaż ławek  

przy ul. Parkowej (7 szt.), gdzie dostawione zostaną 2 nowe. W ostatnim tygodniu sierpnia 

wymieniane będą też siedziska (3 szt.) przy ul. Zamkowej. Malowanie objęto również ławki 

na ul. Warszawskiej (73 szt.) oraz na placu Jana Pawła II (57 szt.) . Następnie odmalowane 

zostaną ławki przy kładce na błoniach zamkowych. 

 

Sieci wodno – kanalizacyjne 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. zakończył budowę sieci wodociągowej  

i kanalizacji sanitarnej na osiedlu „Płońska”. W ramach zadania wykonano: sieć kanalizacji 

sanitarnej Ø 300 – 122,00 m w ul. Św. Franciszka; sieć wodociągową Ø 160 – 280,00 m i sieć 

kanalizacji sanitarnej Ø 200 – 270,00 m w ul. ul. Św. Rodziny; sieć wodociągową Ø 110 – 

31,00 m, sieć kanalizacji sanitarnej Ø 200 – 31,00 m i sieć wodociągową Ø 160 – 290,00 m  

w ul. Św. Antoniego; sieć wodociągową Ø 160 – 130,00 m i sieć kanalizacji sanitarnej Ø 200 

– 81,00 m w ul. ul. Św. Krzysztofa; sieć wodociągową Ø 160 – 38,00 m i sieć kanalizacji 

sanitarnej Ø 200 – 90,00 m w ul. ul. Św. Mateusza. Prowadzone są prace przy budowie sieci 

kanalizacji sanitarnej ul. Kasprzaka i budowie sieci wodociągowej w ul. Malinowej. 

Zakup hydrobuforów 

Zakupione zostały kolejne hydrobufory (15 szt.) do automatycznego nawadniania drzew, 

które w najbliższym czasie pojawią się w przestrzeni miejskiej. 
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Nagrody dla najzdolniejszych uczniów 

W ratuszu wręczono nagrody dla 29 uzdolnionych uczniów szkół podstawowych.  

Rady pedagogiczne, które wyłoniły laureatów, brały pod uwagę wyniki w nauce oraz 

osiągnięcia naukowe, artystyczne i sportowe, jak również zaangażowanie w życie społeczne 

szkoły i miasta. Wręczono również oddzielne nagrody artystyczne. 

 

Komputery dla ciechanowskich podstawówek 

Miejskie szkoły (SP Nr 3, 4 5) otrzymają sprzęt komputerowy i oprogramowanie do nauki 

online. W ramach projektu prowadzone będą też szkolenia dla uczniów i nauczycieli. Miasto 

pozyskało na ten cel środki z Urzędu Marszałkowskiego. Samorząd Mazowsza ogłosi 

przetarg na zakup sprzętu, który do szkół trafi jesienią. 

Miasto przekaże ciechanowskim podstawówkom także 41 komputery z oprogramowaniem  

w ramach pozyskanego przez ratusz drugiego już grantu (w wysokości 114 800 zł.) w ramach 

projektu „Zdalna Szkoła +”. Sprzęt trafi do 6 ciechanowskich podstawówek w pierwszej 

połowie września. Otrzymają go uczniowie z SP nr 1, 3, 4, 5, 6 i 7. W postępowaniu 

podpisano umowę z wybranym Wykonawcą w dniu 18.08.2020 r. Termin realizacji 

15.09.2020 r. 

 

Zamontowano blisko 1000 szafek dla uczniów SP nr 3 

Indywidualne, kodowane szafki na książki, przybory czy buty zostały zamontowane w Szkole 

Podstawowej nr 3. Takie rozwiązanie miasto wprowadziło już w kolejnej szkole. Szafki  

w poprzednich latach pojawiły się w SP nr 5 i SP nr 7. Szafki będą udostępnione uczniom  

od początku nowego roku szkolnego. Wszystkie 958 szafek zamontowanych zostało  

w szatniach.  

 

Pozyskano dotację dla miejskiego żłobka 

Miasto pozyskało dotację do funkcjonowania żłobka. Kwota 34 020 zł podobnie  

jak w ubiegłym roku będzie przeznaczona na częściowe dofinansowanie kosztów utrzymania 

21 dodatkowych miejsc dla dzieci. Dotacja pokrywa tylko ok. 10 proc. kosztów, jakie ponosi 

miasto na 1 dziecko. Fundusze pozyskano z programu „Maluch+”. 

 

Obchody rocznicy Powstania Warszawskiego 
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1 sierpnia w Ciechanowie odbyły się wydarzenia upamiętniające 76. rocznicę wybuchu 

Powstania Warszawskiego. W mieście miała miejsce uroczystość pod pomnikiem, wspólne 

śpiewanie pieśni patriotycznych i msza. W godzinę „W” zawyły syreny. Tegoroczne obchody 

zostały zorganizowane przez: Światowy Związek Żołnierzy Armii Krajowej Obwód  

w Ciechanowie, Prezydenta Miasta Ciechanów i Miejską Bibliotekę Publiczną. Uroczystość 

uświetniła Miejska Orkiestra Dęta. 

 

Święto Wojska Polskiego w Ciechanowie 

15 sierpnia w dniu Święta Wojska Polskiego władze miasta uczciły pamięć żołnierzy, którzy 

walczyli o wolność Ojczyzny. Tradycyjnie pod pomnikiem na ul. Armii Krajowej  

w Ciechanowie kwiaty złożyli przedstawiciele ratusza i Rady Miasta. Wartę honorową 

zaciągnęli harcerze z ciechanowskiego hufca ZHP. 

 

Obchody 100. rocznicy Bitwy Warszawskiej 

W ramach obchodów 100. rocznicy Bitwy Warszawskiej 15 sierpnia przed Krzywą Halą, 

gdzie mieści się siedziba Miejskiej Biblioteki Publicznej, odbyło się spotkanie autorskie  

z prof. Lechem Wyszczelskim, autorem nowo wydanej książki „Ciechanów 1920”.  

Publikacja jest zapisem działań militarnych rozgrywających się na ziemi ciechanowskiej. 

Książka powstała przy wsparciu Urzędu Miasta Ciechanów. 

 

Działalność Kamienicy W18 i COEK Studio 

18 lipca otwarty został letni ogródek Klubokawiarni W18 przy zabytkowej i zrewitalizowanej 

kamienicy Pianki na ul. Warszawskiej 18. W Klubokawiarni w sierpniu odbyło  

się m.in. spotkanie w ramach cyklu „Kobiety polskie”. Realizowany jest też cykl otwartych 

spotkań z osobami ze świata kultury, sztuki i literatury, organizowany raz w miesiącu przez 

COEK Studio (na realizację projektu COEK Studio pozyskał blisko 80 tys. zł w ramach 

projektu konkursowego). W budynku COEK Studio w sierpniu odbyły się dwa cykle zajęć 

rozwijających umiejętności kreatywne u dzieci, warsztaty i zajęcia dla dzieci i dorosłych. 

W okresie wakacyjnym na placu Jana Pawła II odbywały się plenerowe teatry dla dzieci.  

 

 

 

Park Nauki Torus w okresie wakacji 
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Park Nauki Torus zorganizował w okresie wakacji półkolonie. Ich uczestnikami  

były mieszkające w mieście dzieci w wieku od 6 do 9 lat oraz od 10 do 13 lat. Interaktywną 

ekspozycję w Parku Nauki Torus wzbogacił nowy eksponat.  

 

 

 

Miejska Biblioteka Publiczna w okresie wakacyjnym 

Miejska Biblioteka Publiczna w Ciechanowie, we współpracy z Fundacją Łydynia 

zrealizowała m.in. projekt edukacyjny dla mieszkańców z zakresu ekologii i ochrony 

zwierząt. W ramach działań biblioteki odbył się też m.in. wakacyjny projekt „Czytanki przed 

Krzywą Halą” adresowany do najmłodszych. 

 

Warsztaty kulinarne w Banku Żywności 

W ramach projektów edukacyjnych współfinansowanych przez Urząd Miasta w Banku 

Żywności 8 sierpnia odbyły się warsztaty kulinarne dla mieszkańców miasta. Zajęcia 

zorganizowano w ramach projektu „Edukacja żywieniowa podstawą dobrego zdrowia",  

 

Zawody na torze pumptrack 

26 lipca na miejskim pumptracku po raz pierwszy odbyły się oficjalne zawody rowerowe. 

Imprezie towarzyszyły dodatkowe atrakcje dla dzieci i osób jeżdżących na rowerach 

rekreacyjnie. 

 

Zamki przed ratuszem 

Na placu Jana Pawła II w okresie wakacji dla mieszkańców i turystów udostępniono wystawę 

plenerową „Zamki na Mazowszu – interpretacja i ochrona”. Wystawa została przygotowana  

we współpracy z Mazowieckim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w Warszawie.  

 

Zakończyła się IV edycja Dziecięcej Akademii Naukowych Inspiracji 

Zakończyła się IV edycja współorganizowanego przez Stowarzyszenie Pozytywni 

Historycznie i Urząd Miasta programu edukacyjnego dla dzieci. W okresie wakacji wykłady 

były prowadzone w plenerze na terenie Parku Nauki Torus. Do tej pory w projekcie wzięło 

już udział ponad pół tysiąca dzieci mieszkających w Ciechanowie. 
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Bezpłatne lekcje pływania na basenie MOSIR 

W okresie wakacjnym uczniowie ciechanowskich szkół podstawowych mogą bezpłatnie 

korzystać z zajęć nauki pływania, które odbywają się na krytej pływalni. Organizatorem 

bezpłatnej nauki pływania jest Fundacja Łydynia, MOSiR Ciechanów oraz Unia Związków 

Sportowych Warszawy i Mazowsza. 

               /-/Krzysztof Kosiński 

Prezydent Miasta Ciechanów 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



25 
 

Stanowisko Rady Miasta Ciechanów  

z dnia 27 sierpnia 2020 r. 

w sprawie 100 rocznicy Bitwy Warszawskiej 

Kilkanaście dni temu minęło dokładnie sto lat od bitwy stoczonej na przedpolach 

Warszawy, która przeszła do historii jako „cud nad Wisłą”. 

 Odrodzona w 1918 r. Rzeczpospolita nadal walczyła o swoje granice. Tej walce  

o granice towarzyszyła także wojna z Rosją bolszewicką, która pragnęła odebrać nam 

terytorium, wolność i niepodległość. Latem 1920 r. zawisła nad Polską groźba utraty zdobytej 

po 123 latach niewoli państwowości. Właśnie wtedy w okolicach Warszawy doszło do bitwy, 

która została określona jako „18. przełomowa bitwa w historii świata”. Wielomilionowa 

armia bolszewickiej Rosji natarła na Rzeczpospolitą, by „po trupie pańskiej Polski” narzucić 

Europie ideologię komunizmu. Zdobycie polskiej stolicy określali przywódcy bolszewików 

jako kolejny, niezbędny etap rewolucji, która miała objąć Europę aż po Atlantyk. 

 Naczelny Wódz Józef Piłsudski, szef sztabu Wojska Polskiego gen. Tadeusz Jordan-

Rozwadowski, dowódca Armii Ochotniczej gen. Józef Haller, żołnierze wspierani przez 

cywilne władze państwa na czele z premierem Wincentym Witosem oraz Radą Obrony 

Państwa, ludność stolicy i całego państwa – wszyscy oni, wsparci modlitewną nowenną  

do błogosławionych patronów Warszawy: Władysława z Gielniowa i Andrzeja Boboli; stanęli 

zjednoczeni do boju, świadcząc o powszechnym przywiązaniu Polaków do swojego państwa  

i pragnieniu obrony cywilizacji europejskiej opartej na dorobku chrześcijaństwa  

i samostanowieniu demokratycznych narodów. 

 100 lat temu, w dniach 13–15 sierpnia 1920 r., front polsko-bolszewicki ustanowiony 

na Wiśle liczył kilkaset kilometrów. Krwawe walki toczono m.in. pod Ossowem, 

Radzyminem. Jednym z ważnych fragmentów Bitwy Warszawskiej było zdobycie 15 sierpnia 

przez kaliski 203. Pułk Ułanów sztabu 4. armii sowieckiej w Ciechanowie, a wraz z nim - 

kancelarii armii, magazynów i jednej z dwóch radiostacji, służących Sowietom do 

utrzymywania łączności z dowództwem.  

Ofensywa znad Wieprza, poprowadzona osobiście przez Józefa Piłsudskiego, 

ostatecznie zmusiła bolszewików do odstąpienia od bram stolicy, a dalszy pościg za wojskami 

wroga doprowadził do zwycięskiej bitwy nad Niemnem we wrześniu 1920 r. Wspominając 

heroiczną walkę Polaków, pamiętamy że losy Starego Kontynentu wyglądałyby zgoła inaczej, 

gdyby nie triumf pod Warszawą.  

Dziś, w setną rocznicę tamtych wydarzeń, Radni Miasta Ciechanów oddają hołd 

bohaterskim Rodakom pamiętając ich zwycięstwo i uratowanie Europy przed nawałnicą 

bolszewicką. 

Przewodniczący 

Rady Miasta Ciechanów 

 

/-/Krzysztof Leszczyński 
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Stanowisko Rady Miasta Ciechanów  

z dnia 27 sierpnia 2020 r. 

w sprawie: 40-tej rocznicy Porozumień Sierpniowych oraz powstania Niezależnego 

Samorządnego Związku Zawodowego „Solidarność” 

 

40 lat temu w Szczecinie, Gdańsku i Jastrzębiu podpisano porozumienia między 

rządem PRL i komitetami strajkowymi.  Zapoczątkowało to proces powstania Niezależnego 

Samorządnego Związku Zawodowego „Solidarność” -pierwszej po II wojnie światowej 

niezależnej od władz organizacji społecznej w całym bloku komunistycznym od Łaby po 

Władywostok.  

„Solidarność” zrzeszając w szczytowym okresie blisko 10 milionów Polaków stała się 

wielką reprezentacją narodową, wielkim ruchem społecznym, który dążył do realizacji wielu 

celów społecznych – od tych najmniejszych (konkretne problemy na poziomie zakładu 

pracy), poprzez pośrednie (możliwość propagowania prawdziwej historii Polski, 

praktykowania tradycyjnych zwyczajów, kontaktu z niezależną kulturą) po te największe 

(wolność społeczeństwa, niepodległość państwa). 

Pamiętny Sierpień 1980 roku był ważnym etapem drogi do pełnej suwerenności naszej 

ojczyzny w najnowszych jej dziejach. Wydarzenia lat 1980/1981 stały się marszem ku 

wolności w naszym kraju. Na odwagę i heroiczny zryw robotniczy mogli zdobyć się ludzie 

wielkiej wiary i wartości. Ludzie, którzy tworzyli międzyludzką solidarność serc, gdzie jeden 

za drugiego był odpowiedzialny.  

W latach 80-tych „Solidarność” odegrała rolę szkoły demokracji i aktywności 

obywatelskiej, była kanałem rekrutacji elit społecznych alternatywnych wobec elit 

komunistycznych. „Solidarność” będąc autentycznym ruchem robotniczym,  stała się również 

ruchem wyzwoleńczym, a działacze związkowi – nie rezygnując z tej roli – stali się 

działaczami niepodległościowymi.  

Dzisiaj, w przededniu 40 rocznicy Porozumień Sierpniowych i powstania 

Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego „Solidarność”, Radni Rady Miasta 

Ciechanów wyrażają szacunek i podziękowanie tym ludziom za odwagę i heroiczną 

determinację w dążeniu do wolności i niepodległości. 

 Przewodniczący 

Rady Miasta Ciechanów 

 

/-/Krzysztof Leszczyński 
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Stanowisko Rady Miasta  Ciechanów  

z dnia 27sierpnia 2020 roku. 

w sprawie: sytuacji obywateli i mieszkańców Białorusi. 

 

 

 

Wybory prezydenckie w sierpniu 2020 roku na Białorusi według mieszkańców tego kraju, jak 

też opinii międzynarodowej, zostały przeprowadzone przez władze białoruskie  

z pogwałceniem praworządności oraz demokracji. Standardy , którymi kieruje się cały wolny 

i demokratyczny świat zostały złamane policyjną pałką i agresywną propagandą. 

 

Po ogłoszeniu wyników wyborów zmęczony, ale jednocześnie niezłomny w swym duchu 

naród białoruski wystąpił w pokojowych protestach przeciwko licznym przejawom 

fałszowania wyników wyborów. 

 

Wszystkie protesty spotkały się z brutalną reakcją policji i służb porządkowych.  

W trakcie tłumienia demonstracji jedna osoba zginęła, zaś tysiące trafiły do szpitali. Do walki  

z bezbronnymi protestującymi użyto całego państwowego aparatu przemocy. Strzelano  

do protestujących gumowymi kulami, katowano złapanych w tym młodzież i kobiety. 

Wszystkie kraje Unii Europejskiej wyraziły swój sprzeciw w zakresie deptania przez władze 

białoruskie wolności swoich obywateli. 

 

Rada Miasta Ciechanów, mając w pamięci wsparcie udzielone Polkom i Polakom  

w okresie stanu wojennego przez społeczność międzynarodową, przyłącza  

się do tego sprzeciwu. 

Co prawda nasze stanowisko ma charakter symboliczny, ale robimy to wierząc,  

że słowa mają olbrzymią moc. Nie możemy przejść obojętnie wobec słów Wielkiego Polaka – 

Świętego Jana Pawła II , który stwierdził: 

 

„ Za wojnę są odpowiedzialni nie tylko Ci, którzy ją bezpośrednio wywołują , ale również Ci, 

którzy nie czynią wszystkiego co leży w ich mocy, aby jej przeszkodzić”. 

 

 

Dlatego też powyższy protest składamy na ręce jego Ekscelencji Ambasadora Republiki 

Białoruskiej, wierząc, że obecnie trwający konflikt znajdzie pokojowe rozwiązanie , co 

pozwoli obu naszym krajom budować serdeczne, bilateralne stosunki. 

 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miasta Ciechanów 

 

/-/Krzysztof Leszczyński 

 

 
























